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RUFAC
AVTOCENTER RUFAC d.o.o.

Ob Mahovniški cesti 3 — 61330 Kočevje

: : :8''
CLIO RN 1,4/5 v 1.409.893,00

R-19 RN 1,4/4 v in 5 v 1.598.525,00
Tel.: 061-854 042, Fax: 061-854 042

RENAULT
.. AVTO 
ŽIVLJENJA

R-5 Campus/3 v 876.960,00

FINANCIRANJE: kredit ali leasing na 36 mesecev!
SERVIS ZA VSE ZNAMKE AVTOMOBILOV

't KOVINOTEHNA
PONUDBA MESECA:

DVOTARIFNI ŠTEVEC 
VRTALNI STROJ ISKRA 
OSEBNA TEHTNICA LIBELA 
ŽARNICE
REZALNI STROJČEK ZA GOSPODINJSTVO 
KAVNI MLINČEK 
PRALNI PRAŠEK YOLLY 
TOALETNI PAPIR
CEVI ČRNE OD 3/8” do 5/4” za centralno ogr.
POCINKANE CEVI 
ŠIVALNI STROJČEK SINGER 
MEHČALEC SCHMEICHEL 4/1 
TUŠKABINE 
KABEL
PPR, PGP 3x1,5 
PPR, PGP 3x2,5
Belo tehniko prodajamo na 5 čekov brez obresti. Ostalo blago nad 5000,00 SIT na 2 čeka, nad 8.000,00 SIT 
na 3 čeke brez obresti. Gotovinski popust pri nakupu nad 10.000,00 SIT.
TRGOVINA KOVINAR Reška c. 23, tel. 853-621, fax. 851-613, del. čas od 8. do 12. ure, od 16 do 18.30 ure,

sobota od 8. do 12. ure.
KOVINAR Kočevska Reka 48, tel. 800-043, del. čas: do 8h-15h.

22.900.00
9.900.00
1.099.00 

62,50
12.607.00
1.989.00

391.00
198.00 

85,00 SIT/kg
110,00 SIT/kg

5.800.00
315.00

23.100.00

45,66 
63,90



UVODNIK
Za nami je norčavi Pust, ki smo se ga eni bolj, 
drugi manj veselo udeležili. Je pa bilo letos na 
ulicah mask v izobilju in slabemu vremenu nav
kljub so se za stenami lokalov in gasilskih domov 
odvijale prave fešte. Bodo že držale trditve neka
terih, da si mora vsak človek vsaj enkrat na leto 
dati duškar, sprostiti mora vse ventile v sebi, da se 
dobro prevetri, da udari ven iz njega para kot iz 
ekonom lonca... Seveda mora biti človek pazljiv,
da se pri tem kdo ne opari__
Na ribniškem pustnem karnevalu je pokalo, bruhal 
je ogenj, po cesti so se med redkimi prijaznimi 
maskami valile grozljive podobe uničevanja. Bolj 
kot morda v spomin na še ne tako davno ropotanje 
orožja po cestah, so udeleženci karnevala hoteli 
vsaj en dan na leto pokazati svojo moč in “obvla
danje situacije“, saj v realnem življenju vse ostale 
dni v letu več ali manj le nemočno opazujemo, 
kako se nam spodmikajo trdna tla pod nogami. 
Ne morem si kaj, da policijsko-gusarsko-vojaškega 
pohoda ne bi gledala skozi prizmo socialnih stisk, 
ki bi se v podobni mešanici lahko razreševale tudi 
po ulicah. Bog ne daj!
Napetosti v nas pa se na srečo sprostijo tudi s 
pogledom na kaj lepega, domiselnega. Tako sta se 
od nekje vzeli tudi ti dve prisrčni rokavički. Naj 
s svojim nasmehom privabita pomlad in pomahata 
zimi v slovo.

UREDNICA

Mali oglas
Iščem pomoč za pospravljanje stanovanjske hiše 
dvakrat tedensko v dopoldanskem času. Plačilo po 
dogovoru, tel.: (061) 851-561 ali 863-003.

VSEBINA
str. 4-5

Spomin na pusta je še živ, saj je ujet v 
objektiv.

str. 6-7
Cerkev v Kočevski Reki je in je še ni, ples 
pa tudi po pustu še drži.

str. 8-9
Čeprav je pustna policija poostrila nadzor, 
se nesreče in lumparije še vedno dogajajo.

str. 10-11
Geologi so svetovali, kam naj s smetmi, ni 
pa svetnika, ki bi vedel, kako je na Riku s 
plačami.

str. 12-13
Prva zasebna trgovca v Kočevju bosta iz 
Zidarja napravila blagovnico.

str. 14-15
Lep glas seže v deveto vas, Vitrin pa celo 
do Dunaja.

str. 16-17
Stranke in društva so povzela lanskoletne 
rezultate, še več pa si obetajo v letošnjem 
letu.

str. 19
Šolarji so si pusta vzeli tako močno k srcu, 
da so mu posvetili kar kulturni dan.

str. 20
Z Romi v bloku res ne gre, Bajta pa kljub 
temu nikjer ne čaka bajta.

Neme E
NOVE NOVICE izdaja PROZA d.o.o., Ribnica. 
Glavna in odgovorna urednica: Darja D. Hafnar. 
Novinar in lektor: Stane Hafnar. Tisk: Tiskarna 
Tone Tomšič, Ljubljana. Organizacija: Luxuria 
d.o.o., Ljubljana. Po odločbi Ministrstva za 
informiranje št. 23/92 sodi časopis NOVE NOVICE 
med proizvode informativnega značaja in se zato 
plačuje 5 % prometni davek, ki je vračunan v ceno 
časopisa. Polletna naročnina 1200 SIT. Naslov 
uredništva: Vrtnarska 2, Ribnica. Poslovni čas od 
8.00 do 11.00. Tel. 861-765 med poslovnim časom, 
ostalo 861-704. Žiro račun: NOVE NOVICE 51310- 
685-1349.



NASILJE NA RIBNIŠKIH ULICAH

Burovžev zvon je naznanil splošno nevarnost! Gusarji z ladje so grozili z lončenim topom...
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Vse to nasilje so v varnih naročjih gledali majhni, manjši in najmanjši otroci...

Starejši so se zgroženi odrekli takšnim pridobitvam civilizacije in se vrnili v jame, otroci pa so malo 
pojokcali in si za varnimi zidovi domov priredili pravo pustno zabavo.

r vv
Konec dober 
vse dobro. 
Prava in edina 
pustna žrtev 
je bil NACE, 
od katerega 
smo se častno 
poslovili na 
pepelnično 
sredo.



NoTicE NOVE NOVIČKE
Poslovilna maša

DEKAN METELKO PO 
16. LETIH ODŠEL V ŠENTVID

Kočevski župnik in dekan kočevske deka
nije, ki obsega župnije Osilnica, Fara, Ko
čevska Beka, Mozelj, Koprivnik, Stara cer
kev in Hinje, je imel 7. februarja poslovilno 
mašo, ki se je je udeležilo preko 1.600 
faranov. Po 16. letih tukajšnjega službova
nja je namreč pred kratkim odšel opravljat 
svoje poslanstvo v Šentvid pri Ljubljani, 
ker je bil tamkajšnji župnik posvečen v 
škofa.
V svoji dekaniji je g. Božidar Metelko v teh letih 
službovanja poskrbel za obnovo cerkeve Corpus 
Gristi na Trati, župnišča v Kočevju ter cerkva v 
Črnem potoku, Šalki vasi, Livoldu in Mozlju. Že 
samo naštevanje zunanjih dosežkov v času njego
vega tukajšnjega poslanstava kaže na njegovo skrb 
za farane, v njegovih tudi javno predstavljenih 
razmišljanjih pa je prisotna skrb za usodo celotne 
Kočevske - tako duhovno kot materialno. Opozarjal 
je na ostanke preživelih ideologij v kočevskem jav
nem življenju in pozival k duhovni obogatitvi tako 
verujočih kot ateistov na Kočevskem.
Božidar Metelko je za sodelovanje s krajevno skup
nostjo in občinsko skupščino ter za njegovo drugo 
prizadevno delo med drugim prejel leta 1988 zlati 
grb mesta Kočevje, leto kasneje pa občinsko plaketo 
Zbora odposlancev slovenskega naroda.
Dekana Metelka sedaj nadomeščata kaplan in novi 
župnijski upravitelj Marjan Lampret ter vršilec 
dolžnosti dekana kočevske dekanije župnik Ivan 
Potrebuješ iz Fare. Letos, ob 600 letnici kočevske 
župnije, čaka Metelkove naslednike še obnova no
tranjosti kočevske cerkve, ki jo je ob Rinži že 
močno načela vlaga. Z deli naj bi pričeli še ta 
mesec, končali pa naj bi jih do osrednje slovesnosti 
v oktobru. Tedaj bo notranjost krasil tudi kip sv. 
Jerneja, zaščitnika kočevske cerkve, izdelal pa ga 
bo akademski kipar Stane Jarm.

Obrt
OBRATOVALNI ČAS
V drugi polovici februarja, ko se za obrtnike izteka 
čas za oddajo davčne napovedi, je Obrtna zbornica 
Ribnica pripravila za svoje člane tečaj o obračunu 
in revalorizaciji amortizacije, o prometnem davku 
in o sami sestavi davčne napovedi. Na sestanku 
gostinske sekcije zbornice pa so obravnavali po
slovni čas v gostinskih lokalih, ki je, tak kot je, po 
njihovem mnenju neustrezen.

Tečaj je bil prvi v seriji štirih predavanj iz ribniškega 
programa dopolnilnega izobraževanja obrtnikov, ki ga 
financira republiško ministrstvo za izobraževanje. Tečaj

je vodil računovodski servis RMA iz Ribnice, domači 
strokovnjaki pa bodo izvedli tudi ostali program izobra
ževanja.
Gostinsko sekcijo OZ Ribnica so k oblikovanju predloga 
novega poslovnega časa spodbudile pogoste policijske 
prijave zaradi kršitve poslovnega časa. Gostinci menijo, 
da morajo lokale zapirati prezgodaj, zato so izvršnemu 
svetu predlagali, da bi gostinske lokale odpirali med 9, 
in 12. uro, zapirali pa med 20. in 2. uro zjutraj. Tako 
bi pri odpiranju in zapiranju imeli prostejše roke kot 
po sedanjem odloku, ko je “hora legalis“ omejena na 23. 
uro. O njihovem predlogu bodo razpravljali po KS V 
občini, pobudo pa bodo hkrati s pripombami občinski 
organi upoštevali pri pripravi novega odloka.

Gornje Lepovče

PLESNI ŽUR
Klub 111 iz Gornjih Lepovč 111 iz Ribnice je v soboto, 
27.2.1993, izvedel plesni žur in degustacijo whiskya Canadian 
Company. Plesni žur je bil dvoplasten, prvi za vse plesalce, 
drugi pa za tiste najboljše, ki so se med seboj pomerili v 
tekmovalnem delu, kije bil prava paša za oči, saj so se mladi 
z našega konca izkazali kot dobri plesalci. Plesni pari so bili 
tekmovalno motivirani tudi z vabljivimi nagradami sponzor
jev, med nesmrtne po svojih plesnih dosežkih pa bomo z 
objavo v Novih Novicah uvrstili zamagovalni par Kosič 
Marka in Liljano, drugouvrščeni par Adamič Rudija in 
Modic Rado, tretjeuvrščena Kovačič Sama in Bartol Vanjo, 
sledijo pa jim po vrsti še: Lesar Frenk in Andoljšek Nataša, 
Kocjan Boštjan in Hrovat Anja, Jelenovič Vlado in Zalar 
Marjana. Za glasbo je poskrbel duo BISER, ki je postal že 
kar »hišni inventar« tega vse bolj priljubljenega KVM-ovega 
lokala.
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Maketa cerkve v Kočevski Reki

CERKEV POSTAVLJENA IDEJNO
V petek, 26. februarja, so v prostorih galerije v Kočevski 
Reki predstavili makete in idejne osnutke za novo župnij
sko cerkev. Posebna pozornost je bila namenjena izbra
nemu projektu avtorja Janeza Gomboca, ki je kot domačin 
po mnenju strokovnih komisij najbolje uskladil bodočo 
cerkev s tamkajšnjo tradicijo in urbanistično zasnovo kra
ja-
Farški župnik Ivan Potrebuješ je 
v imenu gradbenega odbora, ki je 
bil ustanovljen julija lani, orisal 
pot do izbire idejnega osnutka 
cerkve. Ta je vodila od razpisa 
natečja do nadškofijskega umet- 
niško-gradbenega sveta, ki je iz
biral med 6 prispelimi projekti. 
Le- ta je soglasno izbral idejni 
osnutek Janeza Gomboca, ki je 
najbolje upošteval nekdanjo po
dobo kraja, os cerkve in njeno 
nekdanjo gotsko podobo. Janez 
Gomboc dela od leta 1987 kot 
oblikovalec v novogoriškem Me
blu, kot rojen Kočevar pa je izde
lal že projekt obnove cerkve na 
Trati, idejni osnutek kočevske tr
žnice in ploščadi, projekt rekons
trukcije župnišča v Velikih Laš
čah ter številne druge gradbene 
in sejemske projekte po Sloveniji 
in svetu. O svojem izbranem delu

je povedal, da se je izogibal so
dobnih umetniških tendenc in da 
se je držal gotike in klasičnih 
gradbenih materialov. Cerkev je 
postavil na isto mesto kot je bila 
nekdanja, 1954.1eta porušena, le 
deloma jo je obrnil zaradi seda
njega spomenika in kostnice na 
tem mestu. Sodobnim tendencam 
pri gradnji cerkva se je prilagodil 
z razširjenim prezbiterijem, v 
tlaku bodoče cerkve pa bo v spo
min in opomin označen tudi tloris 
prejšnje cerkeve. Cerkev po veli
kosti ne bo veliko prekašala prejš
nje, kar naj bi zadoščalo za seda
nje in prihodnje število vernikov 
na tem koncu.
Gradbeni odbor dela tudi na tem, 
da bi se zagotovila sredstva za 
izpeljavo projekta. Tako je svoj 
predlog, da bi se država s svojimi 
sredstvi za gradnjo cerkve oddol

Maketa cerkve v kočevski Reki.
žila za preko 90 porušenih sakral
nih objektov, naslovila že na tre
tjo vlado. Tam še vedno iščejo 
pristojno ministrstvo, ki bi prev
zelo nase stroške. Omenja se tako 
notranje kot obrambno, čeprav je 
za duhovno oživitev kraja in ljudi 
s tovrstnim objektom najbolj pri
stojno ministrstvo za kulturo.

V svetu lutk

NAREDIMO LUTKOVNO 
PREDSTAVO
Zaradi velikega zanimanja za lutkovne predstave, 
ki se odvijajo v lutkovnici pravljično opravljenega 
kočevskega muzeja, se bodo lutkovne predstave 
delale prav vsak delovni dan v marcu ob 9. ali ob 
16. uri ali pa kar obakrat. Poleg številnih abonmaj
skih predstav bodo v otroškem muzeju na ogled 
predstave domačih in gostujočih lutkovnih skupin. 
Naj vas opozorimo le na nekatere:
- v sredo, 3. 3. ob 16. uri: POLŽEK GRE ČESTITAT, 

OŠ Zbora odposlancev Kočevje
-v petek^ 5. 3 ob ob 16. uri; četrtek 11. 3. ob 10. uri: 

GLEDALIŠČE V ŠKATLI, VVZ Kočevje
- v torek, 9. 3. ob 10. uri: V OZVEZDJU POSTELJE, 

igrica OŠ Loški potok
- v sredo, 10. 3. ob 16. uri: KAM PA KAM KOZLI

ČEK?, lutkovna skupina ZOOM, Ljubljana
- v petek, 12. 3. ob 16. uri, četrtek J8. 3. ob 10 uri: 

GRAD GRADIČEKJutk. igrica VVZ Kočevje
-v torek, 16. 3. ob 10. uri: RDEČA KAPICA, OŠ Stara 

Cerkev (Neva Oberstar)

-v sredo, 17. 3. ob 10.uri: ZLATA RIBICA, Papilu 
Ankaran

- v petek, 19. 3. ob 18. uri in ponedeljek, 29. 3. ob 16. 
uri: MOJCA POKRAJCULJA, lutk. igrica OŠ Zbora 
odposlancev Kočevje

-v torek 23. 3. ob 16. uri: ZGODBICA ZASPANKA, 
Papilu Ankaran

- v sredo 24. 3. ob 9.30 uri: LEVJA ZGODBICA, lutk. 
gled. ZOOM Ljubljana

- v četrtek 25. 3. ob 10. uri: PLAČILO ZA LAŽ, lutk. 
igrica OŠ Zbora odposlancev Kočevje

- v petek, 26. 3. ob 18. uri in torek, 30. 3. ob 10. uri: 
TO JE NAŠA ŽOGA, lutk. igrica OŠ ob Rinži

- v sredo, 31.3. ob 10. in 18. uri: STRAH, lutk. igrica, 
vzgojiteljice VVZ Kočevje
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VOZILO TO S CESTE
V petek, 12. februaija ob 11.30 uri, se je zaradi 
neprimerne hitrosti znašlo pod cesto terensko vozilo 
NISSAN Patrol, last ministrstva za obrambo - MORIS 
iz Kočevske Reke. Voznik M.T. je vozil iz Ljubljane 
proti Ribnici, zaradi prehitre vožnje pa ga je pri Žlebiču 
zaneslo z vozišča, kjer se je prevrnil. Poškodb ni utrpel, 
na vozilu pa je po nestrokovni oceni za okrog miljon 
tolaijev škode. Zoper voznika je podan predlog k 
sodniku za prekrške.
Med obravnavanjem te nezgode pa je z neprimerno 
hitrostjo pripeljal še voznik V.M. in trčil v znak, ki je 
označeval mesto nezgode. Hujših posledic trčenja na 
srečo ni bilo, voznik pa se bo zaradi svoje neprevidnosti 
moral oglasiti še pri sodniku za prekrške.

ralo potekati pod strožjim nadzorom tistih, ki se 
tega tveganega početja lotevajo.

KRIČAL PO ULICI
16. februarja malo pred polnočjo so ribniški polici
sti na ulici opazili D.B., ki je v pijanem stanju 
kričal kot za stavo. Ker kljub opozorilu s tem 
početjem ni prenehal, so ga do iztreznitve pridržali 
v za take dejavnosti primernem prostoru na policij
ski postaji. D.B. je pred tem razgrajal že v lokalu 
Amadeus in grozil gostom, zato bo moral na zagovor 
pred sodnika za prekrške.

PRODAJALE BREZ 
DOVOLJENJA
Da pri nas ni več tako kot včasih, so se 12. februarja 
prepričale tri Hrvatice. Zaradi prodajanja raznovr
stnega blaga po Ribnici brez dovoljenja so jih in
špekcijske službe napotile k sodniku za prekrške, 
ki je odredil zaplembo blaga in brezplačno dostavo 
na mejo.

Z GASILNIM VOZILOM 
V AVTO
16. februarja so policijsko postajo v Ribnici obve
stili o nesreči na semaforiziranem križišču pred 
gasilnim domom. Voznik gasilnega avtomobila P.F. 
je pri vzvratni vožnji izpred šole spregledal osebni 
avto, ki je čakal pred semaforjem na zeleno luč. 
Voznik A.F. je pri tem utrpel za okrog 320.000 SIT 
škode.

POŽARI ZARADI ZAŽIGANJA 
TRAVE

NA PUSTNO SOBOTO BREZ 
ŠALE
20. 2., na pustno soboto ponoči, je prišlo do pretepa 
pred restavracijo Jelka (zdaj Helena) v Ribnici. M. 
U. bi precej vinjen na vsak način rad prišel na 
zabavo, vendar mu redar na vratih S.S. tega ni 
dovolil. Vsiljivi obiskovalec si je skušal utreti pot 
v notranjst kar z kuhinj sim nožem z okrog 15 cm 
rezilom, s katerim je zamahnil proti redarju. Le ta 
je udarec prestregel in zbil napadalcu nož iz rok, 
ob tem pa ga je še nekajkrat udaril po obrazu. M.U. 
se je moral zateči po pomoč v zdravstveni dom, 
zoper njega so ribniški policisti podali kazensko 
ovadbo zaradi ogrožanja varnosti z nevarnim pred
metom. Na podlagi zdravniških izvidov naj bi bil 
izdan ustrezen ukrep tudi zoper redarja.

PADEL Z “LADJE“
Ribniški pustni karneval je kljub velikemu številu 
udeležencev in gledalcev minil brez posebnih zaple
tov. Na poti v “matično luko“ Goričo vas pa se je 
kljub temu pripetila manjša nezgoda, ko je eden od 
“mornarjev“ padel z ladje žal namesto v vodo na 
trda tla. Pri tem je utrpel lažji pretres možganov, 
ki pa so ga oskrbeli v ribniškem zdravstvenem 
domu.

Zaradi nevarnosti, da bi se ogenj razširil iz dolenje- 
vaškega polja proti gozdu na Jasnici, so 18. 2. 
morali intervenirati ribniški gasilci. Požar, ki se je 
razširil zaradi zažiganja suhe trave, so uspeli loka
lizirati. Ker ni povzročil večje škode, so dogodek 
na ribniški policiji le zabeležili. Ker je do nevarno
sti požara zaradi zažiganja suhe trave prišlo tudi 
24. 2. pri Dolenjih Lazih, bi tovrstno kurjenje mo-

CESTA PRETESNA ZA 
TOVORNJAKA

V Starem Logu je B. A. iz Virovitice 23. 2. vozil z 
neprimerno hitrostjo tovornjaka s priklopnikom. Nas
proti moje pripeljal tovornjak z novomeško registracijo,
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ki pa zaradi vožnje priklopnika po sredini cestišča ni 
imel dovolj prostora za varno srečanje. Tovornjaka sta 
se oplazila, ker pa je bil povzročitelj nesreče tuj držav
ljan, je bil takoj napoten k sodniku za prekrške.

ODNESEL BAKRENI 
KABEL
23. 2. so iz SVTK sporočili na kočevsko policijo, da 
so pri rednem pregledu prekinjenega voda odkrili, 
da jim je nekdo dan prej odnesel bakreno žico ob 
progi. Zmanjkalo jo je v dolžini 300 m, tehtala je 
120 kg in je vredna okrog 60.000 SIT. Storilca so 
izsledili.

GOLF NA STREHO
V noči na 21.februar se je pripetila hujša prometna 
nesreča na Griču. A.O. je vozil golfa proti Ljubljani, 
zaradi neprimerne hitrosti pa ga je zaneslo najprej 
na desno v bankino, potem pa še v levo v kamnito 
ograjo. Po trčenju ga je vrglo v zrak in ga obrnilo, 
tako da je pristal na strehi. Med obračanjem je 
voznika vrglo iz vozila, vendar pri tem ni utrpel 
hujših poškodb. Laže je bila poškodovana tudi ena 
od sopotnic, drugo pa so zaradi hujših poškodb 
prepeljali z reševalnim vozilom v UB KC v Ljublja
ni. Zoper voznika bo zaradi vožnje pod vplivom 
alkohola in ogrožanja varnosti podana kazenska 
ovdba na TJT v Kočevje, škode na vozilu pa je za 
okrog miljon tolarjev.



Novi c E OKOLJE
Novo medobčisko odlagališče komunalnih odpadkov

GEOLOGI PRIŽGALI ZELENO LUČ
ZA SAHN
Odlagališči komunalnih odpadkov sta rakavi rana tako kočevske kot 
ribniške občine. Obe sta brez uporabnih dovoljnenj na začasnih loka
cijah brez ustrezne infrastrukture, da o nevarnostih za okolje zaradi 
prepustnega kraškega terena ne govorimo posebej. Obe občini sta s 
kratkoročno sanacijo odlagališč odlašali že leta zaradi zanašanja na 
ureditev regijskega odlagališča komunalnih odpadkov, ki je bil pred
viden v republiškem programu IKEA. Ker pa se je pokazalo, da bodo 
vsaj za komunalne odpadke morali onesnaževalci poskrbeti kar na 
svojem terenu, so se na ravni občinskih izvršnih svetov Ribnice in 
Kočevja dogovorili za lokacijo skupnega odlagališča na Šahnu pri 
Livoldu, ki jo je za edino primerno na našem koncu določil Geološki 
zavod. Šahn je 2 km oddaljen od naselja Livold, z razpravo v tej KS 
pa se je začela procedura za uvrstitev lokacije odlagališča v dolgoročne 
občinske plane, kar je predpogoj za izdajo lokacijkega dovoljenja in 
izvedbo projekta.

V ribniškem IS so se že pred ča
som zavedli, da je zaradi nepri
mernih terenov za odlagališče od
padkov edina rešitev sortiranje 
odpadkov na kraju, kjer nastajajo 
- po gospodinjstvih in drugih one
snaževalcih. Tako naj bi večina 
odpadkov ne končala na odpadu, 
ker bi šli v reciklažo. Navezali so 
stike z mešano avstrijsko-sloven- 
sko firmo Barles, ki je kot poten
cialni ponudnik svojih storitev ra
ziskala možnosti za uvedbo so
dobnega načina zbiranja in odva
žanja odpadkov v občini. Te mož
nosti bi bile iz tehnološkega in 
finančnega vidika ugodnejše, če 
bi se sistem odbiranja, zbiranja in 
reciklaže uvedel na celotnem rib
niško- kočevskem področju, zato 
so Ribničani pripeljali predstav

nike Barlesa tudi na pogovore v 
Kočevje. Tu so medtem predvsem 
po zaslugi geologov dosegli na
predek pri iskanju nepropustnega 
terena, ki so ga sprva odkrili v 
Šibju pri Kačjem potoku. Ker pa 
naj bi bilo Šibje zaradi vegetacije 
varovano območje, so geologi v 
bližini z izvrtanjem terena našli 
podobno nepropustno področje, ki 
naj bi zadostovalo za 10 ha ob
sežno komunalno odlagališče. 
Tako so se po sili prilik našli v 
vrhovih obeh občin in ker naj bi 
skrbeli za blagor vseh občanov, 
bodo svoje načrte morali podre
diti tudi interesom prebivalcev 
spodnjega konca kočevske doline. 
Ti so jasno povedali, da ne name
ravajo več imeti “sekreta sredi 
dnevne sobe“, kot so na javni raz

pravi slikovito opisali bližnje od
lagališče. Kljub zagotovilom, da 
bo novo opremljeno po vseh nor
mativih, da se bo sproti zasipava
lo, da bo poskrbljeno za razplinje- 
vanje tudi saniranega starega 
smetišča, da bo na odlagališču 
urejena sortirnica odpadkov in 
pridobivanje humusa, najbrž le 
redki verjamejo v taka tehnična 
čuda, ki bi lahko povsem nevtra
lizirala smrad in skrila nesnago. 
Tudi, če najbolj zagrizenim nas
protnikom odlagališča ne bi us
pelo preprečiti tamkajšnje lokaci
je, je prav, da svoje nezaupanje 
povedo naglas in to neprestano. 
Projektanti se bodo morali toliko 
bolje potruditi, da jim bodo iz rok 
vzeli argumente proti odlagališču. 
Dolgoročni ureditvi komunalnega 
odlagališča na našem koncu so 
tako morda nevarnejše kočevske 
notranje političine razmere z 
vlado s skorajda manjšinsko pod
poro. Za njene politične nasprot
nike bi bilo lahko prav vabljivo 
koketiranje z njenimi novopeče
nimi nezadovoljneži s kočevkega 
“juga“. Olje na ogenj, v katerem 
bi za lep čas lahko izgoreli pro
jekti sodobne komunalne deponije 
odpadkov, bi prav lahko prilile 
tudi umetno izzvane medobčinske 
zamere, ki sta jih ti dve sosednji 
občini zakuhali že ničkoliko in to 
iz bolj banalnih razlogov kot je 
ta, da bo ena dobesedno izvažala 
svojo svinjarijo v drugo.
H. S.

Kljub težavam poskrbljeno za invalide
Da je kočevski zdravstveni dom v hudo slabem 
stanju z iztrošeno opremo vsakodnevno opažajo 
tako pacienti kot razne inšpekcije. Nad fizičnim in 
finančnim stanjem so se zamislili tudi na zadnji seji 
sveta zdravstvenega doma, kljub tegobam pa so 
pred nedavnim uspeli spraviti pod streho rampe za 
dostop invalidov. Humanitarni namen te invseticije 
pa nekoliko zbledi v luči očitkov, izrečenih na 
račun kočevskega župana-direktorja zdravstvenega 
doma. Ta naj bi zastavil za gradnjo tudi svoj poli
tičen vliv, od katerega naj bi imeli poleg invalidov 
največ koristi predvsem izvajalci del, ki naj bi se 
dela lotili brez razpisa zaradi dobrih zvez z vrhovi

kočevske politike. Župan-direktor je očitke zavrnil 
z argumentom, da je šlo za majhno investicijo z 
velikim humanitranim pomenom, politično je za
deva potihnila, rampe pa so ostale.
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NovVcE GOSPODARSTVO
Riko

NA ČAKANJU NA DELO IN PLAČE
Da so na Riku dejansko zaživele posamezne družbe, delavci 
čutijo predvsem po tem, kdaj pridejo na vrsto za plače. 
Tako si jih kolikor toliko redno zagotavljajo v Rikostroju, 
Ricomagu, Loškem potoku in IND-u. Druge enote so pov
sem odvisne od ostanka dohodka omenjenih družb, ki ga, 
kot kaže, ni bilo niti v zadnjem mesecu lanskega niti v 
prvih dveh mesecih letošnjega leta. To z drugimi besedami 
pomeni, da čakajoči na delo in nekaj zaposlenih v krovni 
firmi Riko Holding že tretji mesec čakajo na plačo.

Podobno usodo doživljajo tudi za
posleni v Rikoturistu, kamor so iz 
Holdinga preusmerili večino re
žijskih delavcev, ki morajo ostati 
na delovnih mestih zaradi nor
malnega delovanja podjetja. Med
nje spadajo vratarji, telefonisti, 
delavci v kuhinji, del avtoparka 
in drugi, ki so tudi v normalnih 
razmerah med naj slabše plača
nimi delavci. Sedanja plača, ki je 
seveda ni od nikjer, naj bi z vsemi 
odbitki za zavarovanje, razne “če
belice“ itd. pri marsikom ne zna
šala niti 300 DEM. Zato ne prese
neča, da večina zavida tistim, ki 
prejemajo redno mesečno denar 
na Zavodu za zaposlovanje. Tovr
sten “privilegij“, ki resda traja le 
pol leta, leto ali največ dve, je 
namreč zelo težko dosegljiv. 
Vsakdo, ki je iz firme na zavod 
napoten kot trajen tehnološki vi
šek, ima namreč pravico zahtevati 
odpravnino, podjetje pa je pol leta

pred tem dolžno delavca plačevati 
na “trajnem čakanju“. Zaradi 
tako za podjetje kot za posamez
nika, nevzdržnega položaja, bi 
marsikdo pristal tudi na to, da se 
mu zadnjega pol leta rednega pri
hajanja na delo upošteva kot čas, 
prebit na čakanju na delo na pod
lagi odločbe o trajnem višku, ki 
bi se seveda napisala za pol leta 
nazaj. Z odpravnino pa bo že ka
ko, tudi če se obveže, da je od 
firme nekaj let ne bo zahteval.
V nezavidljivem položaju so tudi 
“začasno“ čakajoči na delo, 
morda le s to razliko, da poleg na 
plače čakajo še na delo. Tudi ti 
ne morejo kar tako na zavod, da 
bi si zagotovili redna denarna na
domestila. Z odločbo se jim lahko 
namreč podlajša njihovo začasno 
čakanje in šele z odločbo o traj
nem tehnološkem višku jim začne 
teči pol leta, ki jih ločujejo od 
zavoda. Ker so čakajoči na delo

na skrbi Holdinga, le ta pa je 
popolnoma odvisen od proizvod
nih družb, so povrhu vsega še zad
nji v čakalni vrsti na denar za 75 
% plače.
Konec februarja naj bi bil Riko 
Holding še vsem dolžan decem- 
berske plače, ki pa jih niso uspeli 
zagotoviti kot prej za dva meseca 
od mistrstva za delo oz. industri
jo. Po razdeljevanju januarskih 
plač po načelu “najprej jaz, potem 
ti“, je poleg trenj po vertikali pri
šlo do medsebojnega nezaupanja 
tudi po horizontali. V podjetju so 
se zaradi nevzdržnih socialnih 
razmer večine zaposlenih še bolj 
začeli ločevati na tiste, ki imajo 
iz kakršnega koli razloga pred 
očmi še interese podjetja kot ce
lote in tiste, ki jih bolj kot vse 
drugo zanima le še golo lastno 
preživetje. Slednjim ne gre tudi v 
račun, kaj se še čaka s prodajo 
počitniških objektov in zakaj 
Riko Holding kot lastnik celot
nega podjetja zavira lastninsko 
osamosvajanje posameznih družb. 
Medsebojno trgovanje naj bi se 
namreč po nekaterih virih že za
čelo, vendar zaradi pomanjkanja 
kapitala poteka iz “rok v usta“. 
Tako kot življenje večine zaposle
nih tudi izven tovarniških zidov 
skorajda ne glede na to, kateri 
Rikovi družbi kdo pripada.

S. H.

Banka ali oglasni pano ?
Dobro leto je že od preselitve Ljubljanske 
banke v nove prostore Oničeve hiše, staro 
poslovalnico pa še vedno krasi napis nad 
vrati, ki vabi v izpraznjen lokal na eni 
naj lepših lokacij z ribniškimi razmerami 
manj poučene varčevalce. Izložbeno steklo 
služi kot oglasni pano, s katerega dan za 
dnem cvetijo novi plakati.
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Novi c E VAŠ INTERVJU
■

Družina BRIŠKI

POSEL NA KRA TKE PROGE SE NE 
OBNESE
Je že tako, da je na našem koncu v zadnjih časih čedalje 
manj ljudi, ki bi z optimizmom delali poslovne načrte za 
vnaprej. In to ne majhne načrte, vsaj za navadne smrtnike 
ne. Družina BRIŠKI iz Kočevja gotovo spada med te ljudi.
Družina zato,ker so vsi njeni člani, od očeta Marjana in 
mame Tatjane do sinov Andreja in Boštjana, vpeti v svojo 
trgovinsko dejavnost. In spet moramo dodati, da to ni 
dejavnost na kratke proge, saj se, po besedah očeta Marja
na, posel na kratke proge ne obnese.

Imata prvo privatno trgo
vino na Kočevskem. Kako 
sta sploh prišla do ideje pri- 
vatništva ?
Marjan: Zdi se mi, da sem si tega 
želel od zmeraj. Trgovsko žilico sem 
podedoval, saj so se tudi moji starši 
ukvarjali s prodajo vina. Najprej sva 
z ženo razmišljala o dobri gostilni, ki 
naj bi bila kar v spodnjih prostorih 
naše hiše. Takrat, pred letom 1986, 
ni bilo o privatnih trgovinah ne duha 
ne sluha. Potem pa sem sam začel 
razmišljati o trgovini z zelenjavo, saj 
je bila to prva in edina oblika dovo
ljene privatne trgovine.

Tatjana: Marjan je po temeljitem 
skupnem premisleku leta 1986 pustil 
službo in se lotil posla. Najina prva 
trgovina Zelenjava na Turjaški je v 
prvotni velikosti merila 11 x 7 m in 
vsi so naju opozarjali, da se po za
konu ne sme imeti večjega lokala. 
Nihče naju ni bodril na začetku in 
vsi so nama napovedovali prav hiter 
in neobetaven konec... Jaz sem iz 
previdnosti ostala v redni službi ne
kaj mesecev dlje, saj je eden od naju 
moral ohraniti službo, če kaj ne bi 
šlo tako, kot bi moralo iti. No, pa je 
že od samega začetka kar dobro ka
zalo in za naju, ki sva bila od vedno 
vajena dela, je bil to velik izziv.

Sta se dve tako sorodni in 
utečeni duši poznali od ma
lih nog?
Marjan: Kje pa! Svojo ženo sem spo
znal prek posla, ko sem službeno ho

dil v Ljubljano. Jaz izviram iz Koče
vja, ona pa je Ljubljančanka. So
rodni duši sva verjetno že po tem, da 
je ona gostinka, jaz pa trgovec. Bil 
sem poslovodja v kočevski Zelenjavi, 
Tatjana pa je kot gostinski tehnik 
vodila družbeno prehrano in počitni
ške domove RTV Ljubljana.

Tatjana: Po dveletnem poznanstvu 
sva se vzela. Meni se je bilo sprva 
težko navaditi na novo okolje in kar 
nekaj časa je trajalo, da so me tudi 
Kočevarji sprejeli medse. Najprej sva 
bila podnajemnika pri Marjanovi se
strični, v tem času pa sva si uredila 
stanovanje pri njegovih starših. 
Kmalu sva se lotila gradnje hiše v 
Klinji vasi in zdaj živimo tu že enajst 
let.

Sliši se kot v pravljici, v 
resnici pa je bilo gotovo 
ogromno garanja in odreka
nja?
Tatjana: Še danes šo trenutki, ko kar 
ne morem verjeti, da sva res uspela 
ustvariti lastno streho nad glavo in 
da sva tudi v poslu odvisna le drug 
od drugega. Vse sva ustvarila z las
tnimi rokami, Marjan je delal in zidal 
vse, ko smo gradili, je bil po potrebi 
od zidarja do arhitekta... Tudi otroka 
sta bila zelo skromna, marsikateri 
igrači sta se odpovedala, pa ni bilo 
nikoli pretiranega joka zaradi tega... 
Marjan: Z gradnjo trgovine je bilo 
povezano tudi veliko tveganje. Pro
stor, ki komercialno ne zaživi, ni vre
den kaj dosti, pa tudi živeti se od 
tega ne da. Denarju je treba priznati

pravo vrednost in prav tega se bomo 
morali še vsi navaditi. Mislim, da 
denar še danes ne znamo prav ceniti, 
pred desetimi leti pa ga sploh nismo!

Na javni licitaciji ste odku
pili bivšo Zidarjevo stavbo. 
Nam lahko izdate načrte v 
zvezi z njo?
Marjan: Za licitacijo sva zvedela po
polnoma slučajno, čeprav je bila že 
četrta po vrsti. Z ženo sva se dogovo
rila, da bova na tej licitaciji sodelo
vala in na koncu sva to stavbo tudi 
kupila. V naslednjem letu ali dveh jo 
misliva preurediti v neke vrste bla
govnico oz. nakupovalni center, kjer 
naj bi stranka dobila praktično vse 
na enem mestu. Spodaj imava v na
črtu pizzerijo in trgovino s špecerijo, 
zgoraj tekstil, kozmetiko, igrače, na 
vrhu pa bodo pisarne.
Tatjana: Kot gostinka si pizzerijo na 
tihem že dolgo želim. V samem Koče-
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VAS INTERVJUNovVcE

vju je dobra pizzerija dobrodošla. 
Dela je seveda ogromno že zdaj, am
pak počasi že računamo na sinova. 
Starejši Andrej obiskuje v Ljubljani 
trgovsko akademijo, pa tudi mlajši,ki 
je še osmošolec, resno razmišlja o 
petletni trgovski akademiji.

Ljudje radi hodijo nakupo
vat k vam, predvsem tudi 
zaradi ugodnih cen in pestre 
ponudbe. Kako se znajdeta, 
da vama tako gre?
Marjan: Mi smo se že v trgovski šoli 
učili, da mora biti trgovec tudi dober 
psiholog. Marsikdo se v trgovski 
stroki premalo zaveda, da stranko 
težko pridobiš, jo pa lahko zelo hitro 
izgubiš. Marsikdaj moraš stranki vi
deti v žep in tako točno vedeti, kaj 
ji lahko ponudiš v nakup. Tako lahko 
užališ nekoga s ponudbo dragih iz
delkov, drugega boš pa lahko užalil 
prav s tem, da mu boš ponudil ceneno 
robo.
Tatjana: Ljudje, predvsem trgovci, 
tudi radi pozabljajo, da imamo vsi 
radi prijaznost. V trgovini pa je prav 
prijaznost do stranke osnovno pravi
lo. Pa tudi glede ponudbe v trgovini 
imam prav svoj odnos. Rada imam 
na policah nove artikle, nove emba
laže, marsikdo kupi določeno robo 
prav zaradi privlačnega videza. Žen
ske smo že take, da rade nakupimo 
marsikaj, da nam le ugaja.

Kakšna pa je vajina formula 
uspeha?
Marjan: Uspeha ni še nihče dosegel 
čez noč. Oba staviva na bolj dolgo
ročne investicije. Firma, ki je čez noč 
zacvetela, lahko tudi čez noč “krahi- 
ra“. Danes je tudi tako, da je aktua
len le trg kapitala, s krediti in od

njih se ne da živeti. Kredite naj vza
mejo res samo tisti ljudje, ki gredo v 
investicije z večjim deležem lastnih 
sredstev in ki imajo vpeljane dejav
nosti. Tako se ne bi dogajalo, da se 
s krediti naredi stavba, zmanjka pa 
denarja za stroje, opremo in zaposli
tev ljudi.

Vam ob tolikšni obremenje
nosti ostane kaj časa za 
sprostitev?
Tatjana: Lahko bi rekla, da nam zad
nje leto ali dve le uspe kakšen dan 
izpreči trgovino, ki jo brez skrbi pre
pustiva kolektivu. Mož rad igra tenis, 
ne zamudi pa tudi nobene nogometne 
tekme, kjer igra Avtobum. Tudi An
drej in Boštjan igrata tenis, oba pa 
sta tudi strastna ribiča, veliko veselja 
pa imata tudi z vožnjo z motorji. Jaz 
posebno rada hodim v gozd po gobe, 
to strast pa je podedoval tudi sin 
Boštjan, saj me kar redno spremlja. 
Za kratek čas pri hiši imamo tudi 
labradorca Kalo in pudlja Nancy, ve
liko dela pa je tudi z rožami...

Andrej in Boštjan sta nam povedala, 
da se ob koncu tedna dobivajo s ko
legi v gasilskem domu, kjer so si 
uredili nekakšen klub. Če je v bližini 
kakšen koncert Pop Designa, ga se
veda obiščeta, najraje pa se vsak na 
svoji 50 ccm Yamahi N-duro zapo
dita po bližnjih gozdnih poteh. Zad
nje čase pa ju je več videti tudi na 
pravih cestah in v mestu, saj sta pred 
kratkim dobila ustrezna dovoljenja 
za vožnjo.

Darja in Stane Hafnar

Torej ste in boste ostali dru
žinska firma?

Tatjana: Upravičeno upava, da se 
nama bosta prav kmalu pridružila 
tudi sinova. Vedno pa je treba v živ
ljenju misliti vnaprej. Časi za mlade 
za zdaj res niso rožnati in prav srečna 
sem, da bova otrokoma lahko nudila 
zaposlitev doma. Z možem misliva v 
svoji stroki ostati in brez dvoma bova 
lahko dober zgled sinovoma.

Marjan: Delo sva si že od samega 
začetka s Tatjano delila in vsak od 
naju je samostojen pri odločanju, se
veda vsak na svojem področju. Žena 
je prevzela nabavo, ker mislim, da so 
ženske bolj talentirane za to, jaz pa 
se ukvarjam bolj z računovodskimi 
posli. Seveda pa si svetujeva, če je to 
potrebno, in se o večjih stvareh tudi 
skupaj odločava.
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Novi c E NASA GOSTJA
:

Eda Štanfelj

PEVSKA KARIERA OD MALIH NOG
Povod za pogovor z Edo 
Štanfelj je bil pred kratkim 
izveden nastop mešanega 
pevskega zbora GALLUS iz 
Ribnice v dunajski cerkvi 
meniškega reda piaristov. 
Nastop, izveden na dan sv. 
Valentina, je vseboval Gal
lusova dela in je bil izveden 
v latinščini, pevci in pevke 
mešanega pevskega zbora 
Gallus pa so kot izvajalci 
poželi veliko priznanje med 
poslušalci slovenskega in 
avstrijskega rodu. Njihov 
nastop je bil odmeven tudi 
v avstrijskih medijih.

S petjem se ukvarjaš od ro
snih let. Kdaj in kako si se 
začela s petjem resneje 
ukvarjati?
Eda: Že v prvem razredu sem se 
pridružila šolskemu pevskemu 
zboru. Nonet VITRA bo letos pra
znoval svojo polnoletnost in od 
samega začetka sem “nonetka“. 
Osemnajst let petja, ki je zgolj 
ljubiteljske narave, mi je prineslo 
tudi ogromno veselja, pa tudi pri
znanj. Pa ne samo meni. Vse pun
ce, ki smo članice že dolga leta, 
bi gotovo trdile podobno. Brez 
pretirane samohvale pa moram 
poudariti, da smo v teh letih dose
gle določen nivo in nas cenijo pov
sod, kjerkoli gostujemo. Posnele 
smo nekaj kaset in večkrat gosto
vale na RTV.

Od kdaj pa poješ tudi v me
šanem pevskem zboru GAL
LUS?

Eda: Leta 1990 je prof. KOGOV- 
SKOVA, ki je tudi vodja noneta

VITRA iz Ribnice že od samega 
začetka, združila nonet VITRA, 
oktet GALLUS (vodi ga g. Marjan 
Trček), izbrala nekaj pevcev iz 
ribniškega mešanega zbora in iz 
cerkvenega zbora (sodelujoči iz 
Ribnice in Sodražice). Tako je na
stal 36-članski mešani pevski 
zbor GALLUS. Vse pevke noneta 
VITRE smo vključene v ta zbor.

Vaje tako velikega zbora je 
verjetno kar težko izpeljati. 
Kje in kdaj imate vaje?

Eda: Člani mešanega zbora GAL
LUS so različnih starosti, od 18 
pa do okrog 50. leta. Vsak od nas 
ima svoje obveznosti in res je po
trebno ogromno volje in truda, 
predvsem pa veselja, da vaje pote
kajo redno in nemoteno. Prostor 
imamo v TVD Partizanu. Smo 
zelo utečen in dober team, vežejo 
nas entuziazem, ljubezen do petja 
in prijateljski odnos.

Za seboj imate šest uspešnih 
nastopov...

Eda: Prvi nastop se je odvijal v 
ribniški farni cerkvi ob počastitvi 
400-letnice Gallusove smrti in je 
bil posnet na video kaseto, ki si 
jo lahko Ribničani sposodijo v 
knjižnici Miklove hiše. Potem so 
se vrstila gostovanja v italijanski 
Arcevii, pa v Šentjerneju in Za
gorju, pa zadnji nastop v Ribnici 
ob obletnici podelitve patenta in 
seveda pred kratkim izveden na
stop v avstrijski prestolnici.

Vam v Ribnici kdo finančno 
ali organizacijsko pomaga?

Eda: Predvsem moram omeniti g. 
Miheliča, ribniškega župana, ki 
nam že od vsega začetka stoji ob 
strani tako in drugače, nam po
maga pri organizaciji... Tudi 
ostali občinski možje nas podpi-
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N o vic E NASA GOSTJA
rajo, vendar bi lahko rekla, da 
brez podpore g. Miheliča sploh ne 
bi prišli kam dlje od prvega nasto
pa. Mislim, da ima vsak od 36 
članov našega zbora še dandanes 
grenak priokus, ko se spomni na 
nakup oblek. Te nam je omogočila 
ribniška občina, potem pa so se 
še dolgo po poslanskih klopeh lo
mila kopja okrog tega. Tako, ka
kor mi reprezentiramo Ribnico po 
naši širni domovini, pa tudi v za
mejstvu, jo predstavlja malokdo. 
Ljudje, ki se na to našo zvrst 
glasbe spoznajo, nam priznavajo 
vse kvalitete in zato smo vsi v 
zboru ponosni na svoje petje. Za
vedamo pa se tudi, da marsikdo 
na našem koncu ni ravno ljubitelj 
umetnosti. Mislim pa, da nam vsi 
lahko mirno priznajo, da smo si 
nakup oblek že pošteno odslužili, 
saj nihče iz zbora nima kakršne
gakoli finančnega nadomestila za 
svoje petje.

Kako pa se počuti tako velik 
zbor na gostovanjih?

Eda: Prav na gostovanja gremo 
vsi zelo radi, čeprav vsi vemo, 
koliko napornih vaj nas čaka pred 
njimi. Zato, ker smo povsod lepo 
sprejeti, pa tudi zato, da si skupaj 
ogledamo kulturne znamenitosti 
kraja gostiteljev. Gotovo pa se po
čutimo dobro na gostovanjih tudi 
zato, ker dostojno predstavljamo 
Ribnico skupaj z vodilnimi občin
skimi možmi, ki nas spremlajo na 
vseh gostovanjih.

Zadnje gostovanje na Du
naju vam je omogočil tudi 
g. Tone Levstik, ki je sicer 
Ribničan, živi pa že sedmo 
leto na Dunaju.

Eda: Gospod Tone Levstik je pred 
leti že gostil nonet VITRO. Tudi 
mešani pevski zbor GALLUS je 
bil deležen njegove neverjetne go
stoljubnosti, predvsem pa ogrom
nega znanja, ki smo mu bili priča 
vsi mi. V dveh dneh, kolikor je 
trajalo gostovanje na Dunaju, je

bil g. Levstik naš vodnik in nje
govo poznavanje avstrijskih kul
turnih spomenikov nas je vse nav
dušilo, predvsem pa njegove zani
mive razlage. Vsi prisotni pa smo 
tudi videli, da je naš rojak v avs
trijskih kulturnih krogih zelo ce
njen.

Kaj se ti je na gostovanju v 
Avstriji še posebej vtisnilo v 
spomin?

Eda: Že sam nastop je bil veliča
sten. Poleg domačega župnika, ki 
je maševal v nemščini, je kot gost 
maševal župnik dunajske sloven
ske župnije v slovenščini. Ogledali 
pa smo si kar nekaj kulturnih 
znamenitosti Dunaja, meni se je 
še posebno vtisnil v spomin dvo
rec Schonbrun, ki smo si ga zaradi 
stiske s časom le površno ogledali, 
je pa enkraten... Zagotovo si bom 
enkrat vzela čas, da si ga bolj 
podrobno ogledam...

Posebno doživetje pa je bila tudi 
kletna restavracija, katere las
tniki so piaristi iz srednjeveškega 
reda. Tu smo spoznali njihov obi
čaj, da sveže zaljubljene zaprejo

v velik sod, v katerem so majhni 
stoli in miza. Mi smo zaprli Mar
tino z naključnim izbrancem, po
tem pa smo, tako kot zahteva obi
čaj, z lesenimi tolkali tolkli po 
sodu. V tistem hrupu sta si morala 
onadva, zaprta v sodu, zaželeti 
nekaj lepega...

Darja D. Hafnar
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Letni zbor SLS Ribnica

SLS ŠE NI PRIPRAVLJENA NA POROKO
Člani Slovenske ljudske stranke iz ribniške 
občine so se v nedeljo, 28. februarja dopol
dne prvič zbrali na svojem letnem zboru. 
Izvolili so novo vodstvo občinskega odbora, 
ki mu odslej predseduje Janez Rus. Ugodno 
so ocenili volilne rezultate SLS v občini, 
saj jim je poslanski sedež ušel le zaradi 
pričakovanih slabih rezultatov v sosednjih 
občinah. Seznanili so se tudi z razlogi za 
organizacijo vseslovenskega protesta v or
ganizaciji njihove stranke ter Zadružne 
zveze, ki naj bi ga pripravili konec marca. 
Vrhunec pa je zbor dosegel s popoldanskim 
obiskom predsednika stranke Marjana Po
dobnika.
Marjan Podobnik je svoje stanovske kolege v Rib
nici obiskal prvič in požel za svoje nastope nemalo 
burnih aplavzov. Kot voditelj najmočnejše opozicij
ske stranke je obžaloval, da se ni uresničila desno
sredinska koalicija, takoj zatem pa zmago LDS 
pripisal tragični pomoti delavcev in kmetov, ki so 
z glasovanjem za liberalno gospodarstvo glasovali 
proti sebi. Najmočnejši vladni stranki je poočital 
tudi protislovensko usmerjenost, ki naj bi jo izkazo
vala z zavlačevanjem osamosvajanja, z neučinkovi
tim urejanjem odnosov s sosedi in z razprodajo 
Slovenije. Zadržal se je tudi pri aktualnem zakonu 
o zamrznitvi plač. Glasoval je proti, ker ni bila 
predhodno narejena revizija najnižjih plač navzgor, 
najvišjih pa navzdol in hrkrati priznal, da kot 
poslanec prejema 30% previsoko plačo glede na 
stanje gospodarstva. Pričakuje, da si bodo kljub 
zamrznitvi na naslednjem zasedanju poslanci plače 
ustrezno znižali. Po njegovih ocenah se je ali pa se 
še bo v procesu privatizacije na pol legalno po
kradlo vsaj 5 miljard dolarjev družbenega premože
nja, vendar se kljub opozorilom nihče ne zgane. Ker 
se po njegovih izkušnjah s štirimi vladami zadnja

Janez Rus, predsednik ribniškega odbora SLS in 
strankarski prvak Marjan Podobnik v Miklovi hiši.

obnaša najbolj ignorantsko do pobud in zahtev 
SLS, jim ne preostane drugega kot da izsilijo zaš
čito domače kmetijske proizvodnje, ustrezno raz
merje med odkupno in prodajno ceno ter uresničitev 
drugih zahtev kmetov z vseslovenskim protestom, 
ki naj bi popolnoma paraliziral promet in gospodar
stvo.
Med predsednikom SLS in gostujočim poslanskim 
kolegom iz SKD Benjaminom Henigmanom se je 
razvila polemika o tem, kakšno vlogo naj bi prav
zaprav imeli krščanski demokrati kot vladna 
stranka in kakšne so možnosti za sodelovanje obeh 
strank. Podobnik odklanja združevanje z SKD, ker 
ji očita, da v aferi Elan prikriva izginotje 280 
miljonov in se gre skratka nepošteno politiko. Kot 
vladna stranka bo morala po Podobnikovem mne
nju nositi odgovornost za vse, kar uegne iti narobe 
- vključno s kmetijsko politiko. Henigman je odnos 
med obema strankama opredelil kot “sol in poper“ 
in izrazil upanje, da bosta obe programsko sorodni 
stranki pripravljeni na “poroko“ do naslednjih vo
litev.
Navzoči udeleženci pogovora so se pri strankarskem 
prvaku pozanimali, kaj za njih lahko stori kmetijski 
minister, kaj jim bo prinesel zakon o gozdovih, 
kako naj zaradi neupravičeno visoke odmere ka
tastrskega dohodka njihovi otroci pridejo do štipen
dij in ali je res, da velja moratorij za vračilo vaške 
zemlje. Marjan podobnik je menil, da je za ministra 
najbolje, da jasno izrazi svoje zahteve in če bi mu 
jih ne pustili izpeljati, odstopi kot mož. Zakon o 
gozdovih ne bo prinesel lastnikom nič dobrega, ker 
naj bi v njem obveljal velik vpliv gozdarske “stro
ke“. Opozorili bodo na potrebo po enakopravnih 
pogojih kmečkih otrok pri izobraževanju. Vrnitev 
nacionalizirane vaške zemlje vaščanom prepreču
jejo težnje po tem, da bi ostalo čim več zemlje v 
državni lasti. Zastaja tudi uresničevanje zakona o 
denacionalizaciji, Podobnik pa opaža tendence celo 
po reviziji zakona za nazaj.
S.H.
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Društvo upokojencev Ribnica

PREGLEDALI SVOJO 
AKTIVNOST
Na redni letni konferenci Društva upokojencev Kibnica se 
je v hotelu Jelka 14. februarja zbralo kar 136 članov. 
Obravnavali so delo organov in življenje društva v prete
klem letu, ki je bilo živahno tako na športno-rekreativnem, 
socialno-zdravstvenem in stanovanjskem področju, zabele
žili pa so tudi porast članstva. Uvodno poročilo je podal 
predsednik društva g.Vili Levstik.
Pomembnejši dogodek, ki so ga 
ribniški upokojenci uspešno spe
ljali v preteklem letu, so bile špor
tne igre 6 društev upokojencev 
dolenjske regije, kjer so se pome
rili med sabo v šahu, balinanju, 
streljanju in kegljanju. Na konfe
renci so sklenili, da bodo ohranili 
tesnejše stike predvsem z upoko
jenci- rekreativci na Kočevskem, 
tekmovalni duh medsebojnih sre
čanj pa naj bi pritegnil k aktiv
nemu delu na tem področju tudi 
več domačih članov.
V društvu so lani pripravili 6 do
bro obiskanih izletov, zaradi 
množičnega odziva pa so mar- 
skikdaj morali najeti celo po dva 
avtobusa. Njihov cilj so bile raz
stave rož po Sloveniji, združili pa 
so tudi prijetno s koristnim in se 
odpravili na obiranje breskev v 
Brda. Komisijo za šport in rekrea
cijo uspešno vodi ga. Vesna La
vrič.

O delu odbora za stanovanjsko 
problematiko je prisotne seznanil 
g.Dušan Lavrič. V ribniški občini 
so upokojenci oz. njihovi sorod
niki odkupili le 7 stanovanj, ki so 
v lasti SPIZ-a, tako da celotni 
upokojenski stanovanjski fond še 
vedno šteje 38 stanovanj, od tega 
25 v Ribnici, 9 v Sodražici in 4 v 
Loškem potoku.
Socialno zdravstvena komisija je 
pod vodstvom ga. Štefke Mlinko 
pripravila predavanja za zdravo 
življenje, upokojence pa je opozo
rila na možnost brezplačnega 
merjenja pritiska pri ga. Marol
tovi vsak ponedeljek med 11. in 
12. uro. Za upokojence, ki potre
bujejo posebno nego, a ne želijo v 
Dom za starejše občane, organizi
rajo samopomoč v sodelovanju s 
Centrom za socialno delo.
Na letnem zboru so zaradi bolj
šega sodelovanja med vsemi tremi 
društvi v občini ustanovili koor-

Predsednik Društva upokojencev 
Ribnica Vili Levstik.

dinacijsko telo, na katerem bi se 
predsedniki društev dobili vsaj 
enkrat letno. Ribniško društvo 
šteje 635 upokojencev, kar po
meni dobro polovico vseh upoko
jencev. V lanskem letu se je nji
hovo število povečalo za 16 čla
nov, za skupno nalogo pa so si 
zadali, da v društvo in k aktiv
nemu delu pritegnejo nove člane, 
predvsem pred kratkim upokoje
ne. . . ______
Društvo posluje vsak ponedeljek 
od 9. do 11. ure v svojih prostorih 
na Trgu Veljka Vlahoviča in se
veda vabi k sodelovanju vse, ki bi 
jih zanimalo delo na kateremkoli 
področju. Da pa je sodelovanje v 
društvu tudi in predvsem dru
žabni dogodek, so dokazali člani 
na februarskem zboru tudi s tem, 
da so se razšli šele po večurnem 
zabavnem programu.
D.S.H.

Letni zbor SKD Kočevje

PODPRLI VSTOP V VLADO
20. februarja so v dvorani Srednje šole 
imeli svoj redni letni zbor kočevski krščan
ski demokrati. Ocenili so lanskoletne voli
tve in njihove posledice, poročali o nedav
nem obisku Ivana Bizjaka v Kočevju ter 
obravnavali tekočo kočevsko problematiko.
Sodelovanje SKD v vladi je med kočevskim članstvom 
te stranke v nasprotju z nekaterimi drugimi okolji nale
telo celo na odobravanje. Tako naj bi ta odločitev 
stranko kadrovsko poživila z nekaterimi pomembnejšimi 
kočevskimi gospodarstveniki. Notranjega ministra in 
funkcionarja stranke Ivana Bizjaka so na obisku v Ko
čevju opozorili, da bi se bolj kot njegov predhodnik 
moral posvetovati s kočevskim županstvom pred vsakim 
posegom v Gotenico. Področje Kočevske Reke spada

namreč pod kočevsko občino, kar so doslej na republiki 
premalo upoštevali. Obvestili so ga tudi o problematiki 
kočevskih cest in mejnih prehodov, pri čemer bi si na 
Petrini želeli doseči vsaj maloobmejni promet z živino. 
Na zboru so razširili Občinski odbor SKD za 3 mlajše 
člane in napovedali ustanovitev KO Stara cerkev, ki naj 
bi se pridružil pred kratkim ustanovljenemu krajevnemu 
odboru stranke v Predgrađu.

Popravek
V prejšnji številki NOVIH NOVIC je prišlo do neljube 
pomote pri imenovanju funkcij gostov iz Kočevja^ na 
rednem letnem zboru SKD Ribnica. Tako Bogomir Šte- 
fanič ni predsednik OOSKD Kočevje, ampak je njegov 
podpredsednik in član sveta SKD na republiškem nivoju. 
Prof. Meta Prelesnikova ni podpredsednica 00 SKD 
Kočevje, temveč podpredsednica te stranke na republi
škem nivoju. Za pomoto se opravičujemo.
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V prijetnem vzdušju vam nudimo
• malice
• poslovna kosila, večerje
• slavnostna kosila
• razvedrilo v Klubu 111 vsak 

petek in soboto ob živi glasbi

OB NAKUPU NA ČEKE VAM V NAŠIH 
TRGOVINAH NUDIMO ODLOG PLAČILA 
NAD 2000 SIT ZA 15 DNI!

KREDITNA 
KARTICA 

ADUT
izdaja kartic na upravi podjetja KVM

tel. 061/861-980, 061/861-981

e
r>
ADUT

----- KOČEVJE DELNICE —-

POSLOVNO-RAZSTAVNI PROSTOR V KOČEVJU 
FRANKOPANSKA UL. 7

Ploščice in sanitarna keramika iz uvoza 
INLES-ov program stavbnega pohištva 
po tovarniških cenah 
Gradbeni in izolacijski material 
Tlakovci raznih oblik 
Prane, travnein terazzo plošče 
Betonski robniki in cevi 
Okrasne vaze in vrtni kamini 
Montažni kompostmki in greznice 
Okenske police in stopnice po naročilu

PO KONKURENČNIH CENAH! 
BREZPLAČNA DOSTAVA NA DOM!

RAZKLADANJE PALETIRANIH IZDELKOV!

Delovni čas od 9.-17. ure, Vse informacije
sobota od 8.-12. ure. (061)851-196 in faxu 851-196

Mercator -
Kmetijsko
gozdarska
zadruga
Ribnica

Šeškova 15, Ribnica
obvešča vse svoje člane, kmete in druge 
kupce, da ima na zalogi naslednje blago:
umetno gnojilo NPK 15:15:15 vreča 1.150,00 SIT
umetno gnojilo superfosfat vreča 1.050,00 SIT
umetno gnojilo KAN 28 % vreča 970,00 SIT
umetno gnojilo Tomaževa
žlindra 15% vreča 1.395,00 SIT
pesni rezanci kg 22,40 SIT
zemlja za rože substrat 50 I vreča 779,00 SIT
zemlja za rože substrat 20 I vreča 399.00 SIT

Cene so s prometnim davkom in veljajo do odprodaje zalog. 
Člane zadruge obveščamo, da je Upravni odbor sklenil, da imajo 
popust ob gotovinskem nakupu naslednjega blaga:
- kmetijski reprodukcijski material nad 10.000,00 SIT 4%
- tehnično blago in blago široke potrošnje

nad 6.000,00 SIT 4 %
nad 3.000,00 SIT 2%
Ta popust člani uveljavljajo v poslovalnicah zadruge z posebno 
člansko izkaznico, katero so člani prejeli v teh dneh (član, ki 
izkaznice še ni prejel, naj se oglasi v tajništvu zadruge z osebno 
izkaznico).
Člani imajo pravico tudi uveljavljati brezobrestni nakup blaga za 
30 dni od višine vplačanega deležea.

Se priporočamo za obisk!

SPOMLADANSKA
OBUTEV:
športni copati OLDSTAR, NIKEA... 
od 1.800,00 SIT dalje
»Medvedki« od 2.300,00 SIT dalje
Ženski salonarji, moški čevlji, 
otroška obutev

Zaščitna kozmetika za obutev
Ženske torbice, denarnice, pasovi 
in druga usnjena galanterija
POPRAVLJAMO ČEVLJE IN IZDELUJEMO KLJUČE
ZA VSO PRI NAS KUPLJENO OBUTEV DAJEMO 
50 % POPUST PRI PRVEM POPRAVILU

TZO 1, Kočevje, tel: 851-056



NovYcE SOLSKA STRAN
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PRIMOŽ PREFRIGANO vsaj dobro prenočišče. Mnogi trdijo, da smo Ribničani malce 
čez les, a smo pametnejši kot oni sami.

Jaz sem Primož Prefrigane. To je samo moj vzdevek. 
V resnici sem Jože Kovač. Že petnajst let se ukvar
jam s suhorobarstvom. Sicer sem pa krošnjar. Vsi 
moji predniki so bili suhorobarji in krošnjarji, od
kar pomnim. Najprej smo suhorobarske izdelke 
izdelovali zase. Potem smo uvideli, da na tak način 
tudi dinarčki kapljajo. Svojo pamet imam že od 
malih nog, zato nisem zaman Prefrigane.

Ko sem imel deset let, sem že nosil krošnjo, seveda ni 
bila preveč težka. Moram pa se pohvaliti, da sem prodal 
celo krošnjo v enem dnevu. Kdo bi se pa odrekel tako 
prikupnemu fantku, kot sem bil jaz?! Od mene je tudi 
berač kupoval. A bolj ko sem rasel, bolj sem bil prefri
gan.
Zdaj pa še malo o poslu. Kovačevi smo imeli in še imamo 
svoj rajon v okolici Celovca. Kvartir sem si našel pri g. 
Rombachu. Rombachovi so zelo prijazni kar se tiče 
hrane. Kar se tiče pa prostora, bi bilo bolje na seniku. 
Dodelili so mi majhno podstrešno izbico. Moje stvari so 
jo povsem napolnile. V tisti kamri še spati ne morem. 
Kadar pa napeljem pogovor na to, pa se Rembachova 
takoj razburi: “Zakaj pa nosite s seboj toliko svoje šare? 
Zakaj je ne bi vsaj polovico pustili doma?“ Če bi ona 
vedela, da Ribnica ni tako blizu Avstrije, bi bila takoj 
tiho. Pri njih sem ostal samo zaradi hrane. Kuha pa celo 
bolje kot moja žena. Pa tega nikar ne povejte moji ženi!

Če hočem robo prodati, moram biti čimbolj prefrigan. Z 
zgodbicami dosežem denar, če pa tega ne, pa si zagotovim

Metka Čavka, 5. razred, OŠ dr. F Prešeren Ribnica

********
PUST NA NAŠI ŠOLI
Na pustni torek smo v šoli imeli kulturni dan. V šolo 
smo lahko prišli našemljeni, če pa nismo prišli našemlje
ni, smo se lahko v šoli. Prvi dve uri smo bili v razredu. 
Šesti razredi smo na temo Pust nekoč in danes napisali 
spise, prispevke in naredili maske. Nato smo to nalepili 
in prepisali na plakate, ki smo jih obesili v avli.

Peti razredi so imeli temo Pustne jedi. Zbirali so recepte in 
jedilnike pustnega torka. Iz tega so nastale razne kuharske 
knjižice in revije z ilustracijami. Sedmi razredi pa so ustvarjali 
na temo Pokrajinske maske. Naredili so več plakatov, na katere 
so narisali in opisali znane maske. Osmi razredi pa so raziskovali 
šege in navade ob pustu.

Ko smo končali z delom, smo se nekateri še našemili do konca. 
Potem smo odšli v Športni center. Lahko smo se usedli in bili 
gledalci ali pa smo bili okrog odra. Igral nam je ansambel Biser. 
Nato pa se je začelo. V sprevodu mask smo lahko videli različne 
domiselne maske. Nasmejali smo se domislicam voditeljev, raz
nim igricam, plesanju učiteljev, zbiranju najboljših mask pa tudi 
naplesali smo se.
Lahko si se zelo zabaval, le če si se malo potrudil. Če si se dobro 
zabaval, ti je čas hitro minil. To je bil nepozaben kulturni dan. 
Bilo je veliko veselja. Pa saj za pust mora biti tako.

Tina Žurga,6.e 
Literarno-dopisniški krožek 
OŠ Dr. Franceta Prešerna

Udeleženci šolske pustne zabave se lahko poiščejo na fotografijah, razstavljenih v šoli na posebnem panoju. Izbrane 
slike lahko naročite pri Foto TONI-ju na Gorenjski cesti.

19



N o vic E PREJELI SMO
...... ...........  " 1 .............. ......... 1......... " .. ■ ..... ■ .....----------TTv"*TTTvT”.Tv* — TT*™-

! ■■

Odprto pismo

Odgovor v zvezi s problematiko romske družine 
Antona Bajta
Delovna organizacija Inles Ribnica je na 
podlagi odločbe Inšpekcijskih služb SO 
Ribnica morala leta 1976 odstraniti leseno 
barako, v kateri je prebival Bajt Anton, 
takrat zaposlen v DO Inles. Baraka je bila 
odstranjena izključno zaradi širitve oz. 
gradnje tovarniških objektov podjetja Riko 
Ribnica. Ker občina takrat na osnovi pi
smenega zagotovila ni imela druge lokacije 
za postavitev lesene barake, je DO Inles 
bila prisiljena dodeliti Bajt Antonu prazno 
stanovanje na Trgu V. Vlahoviča 1 v Rib
nici.

Od septembra 1980, ko mu je prenehalo delovno 
razmerje v Inles-u, Bajt Anton ni več plačeval 
stanarine in ne drugih izdatkov v zvezi z uporabo 
stanovanja. Zaradi tega dejstva je DO Inles imet
niku stanovanjske pravice Bajt Antonu pismeno 
odpovedala stanovanjsko razmerje oz. preko sodbe 
Temeljnega sodišča v Ljubljani, Enota v Kočevju, v 
letu 1983 dosegla izvršilni naslov za izpraznitev 
stanovanja. Sodišče je namreč s sodbo opr. št. 
78/83-9 z dne 16.06.1983 tožbenemu zahtevku DO 
Inles Ribnica v celoti ugodilo, vendar mora po 
citirani sodbi DO Inles Ribnica priskrbeti najpo
trebnejše prostore družini Bajt.
Inles je nato vztrajno iskal takšne najpotrebnejše 
prostore in je bil pripravljen postaviti leseno bara
ko, vendar v vsem tem času ni uspel pridobiti 
lokacije za takšno postavitev. Tako je Inles popol
noma nemočen pri reševanju škode, ki je povzro
čena na stanovanju, reševanju nevzdržnih proble
mov do sostanovalcev in trpi tudi znatne stroške 
zaradi plačevanja vseh tekočih stroškov za stanova
nje družine Bajt.
Skupščina občine Ribnica je bila od leta 1983 več
krat s strani podjetja Inles Ribnica zadolžena tako 
pismeno kot ustno na različnih sestankih, da po
skuša z določitvijo! lokacije prostora za postavitev 
lesene barake pomagati rešiti navedeni problem. S 
pristopom in odločitvijo o preureditvi središča Rib
nice in t.i. Kareja je bilo obljubljeno, da se skupaj 
z reševanjem Romov, ki so tam bivali, reši in določi 
tudi prostor za romsko družino Bajt. Vendar razen 
obljub in izgubljenega časa na sestankih ni bilo 
ničesar odločeneo in ne določeno. DO Inles je na 
podlagi zagotovil, da bo občina določila lokacijo, 
leta 1988 nabavila bivalni kontejner, ki ga pa vse 
do danes ne moremo postaviti, ker še vedno ni 
določila lokacije.

Odbor za stanovanjsko gospodarstvo je v mesecu 
februarju 1991 nazadnje obravnaval našo urgenco 
za čimprejšnjo rešitev problema družine Bajt in 
zavzel stališče, da se ta problem ne more rešiti 
drugače kot z določitvijo ustrezne lokacije. Sprejel 
je tudi sklep, da stroške ogrevanja za to stanovanje, 
do ureditve lokacije, plačuje Občina Ribnica iz
sredstev za solidarnost v stanovanjskem gospodar
stvu.
Menimo, da smo v podjetju Inles Ribnica storili vse, 
kar je bilo mogoče za reševanje te problematike, 
želeli pa bi, da bi tudi pristojne službe v občini 
Ribnica zavzele aktivnejši odnos do perečega vpra
šanja.
V Inles Ribnica še vedno razpolagamo s prostim 
bivalnim kontejnerjem in smo ga pripravljeni takoj 
locirati na ustrezno, z občinske strani določeno 
lokacijo.

Pozdravljamo vas!
Direktor Inles d.d. 
Tanko Jože

20



Novi c E SPORI
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Rokometaši KVM dvakrat premagani
V drugi polovici februarja ribniškim rokometašem 
ni šlo od rok. 20. 2. jih je na domačem terenu 
premagal Presad kar za štiri gole, čeprav so Litij- 
čani le nekaj mest višje na lestvici. Domači gledalci 
so bili posebej razočarani nad tem, da je KVM v 
vsej tekmi vodil le enkrat - z 1:0. Bolj pričakovan 
je bil visok poraz z drugouvrščenim Gorenjem v 
Velenju, kjer so Ribničani sicer prišli večkrat do 
vodstva. Zaradi tega z igro niso bili zadovoljni tudi 
Velenjnčani, nič pa najbrž niso imeli proti kon
čnemu rezultatu 23:17. Do zmage jim je pomagala 
tudi smola mladega Škaperja, ki je zaradi poškodbe 
noge moral zapustiti igrišče v 35. minuti. KVM 
Ribnica je kljub obema porazoma trdno na 10. 
mestu, le Drava na mestu pred njim se mu je 
oddaljila za točko.

Rokometašicam “revanš“ ni uspel
Opremi Kočevje se na povratni tekmi proti ljubljan
ski Olimpiji ni uspelo “revnaširati“ za poraz v 
gosteh. 20. februarja so se na domačem terenu 
razšle z vodečo Olimpijo z 19:23, z osmimi točkami 
pa kljub temu ostajajo enakovredne tekmice Krimu 
in Mlinotestu, ki sta med Opremo na 4. mestu in 
Olimpijo. Konec februarja dekleta niso imela liga
ških srečanj, ker so reprezentantke igrale na tur
nirju na Portugalskem.

MELAMIN
Kemična tovarna Kočevje p.o. 

TRGOVINA NA DEBELO IN DROBNO
Tomšičeva 9, tel.: 853-133, fax 853-344

V NOVI TRGOVINI VAM NUDIMO:
* čevlje, športno obutev, tehnične izdelke
* kataloško prodajo pohištva
* parketni lak MELLAK

lak za zaščito lesa MELLES 
zadrževalec vlage v zemlji AGROGEL

* tekstil iz Novoteksovega programa 
Aktualno:
najcenejši »antifriz« - MELALED
* visoki ženski škornji po ugodnih 

cenah
* praški oskar - 3 kg 490 SIT
Možnost plačila na čeke z odlogom plačila, 
kredit...

Odbojkaricam dve gladki zmagi
V predzadnjem kolu pred končnico ženskega odboj
karskega prvenstva je Lik Tiha z zmago na doma
čem terenu (3:0) proti Topolšici brez težav prišla 
do obeh točk. V zadnjem kolu 27. februarja pa so 
z gladko zmago (0:3) v gosteh proti Avtohitu iz 
Bleda kočevske odbojkarice z 22 točkami na 4. 
mestu. Gostiteljicam je precej preglavic povzročila 
z močnimi servisi podajalka Andreja Drobnič. Kon
čnica prvenstava se bo začela 6. marca, Lika Tilije 
pa ni med pari, ki se bodo pomerili že v tem 
terminu.

Nogometaši se ogrevajo pred nadaljevanjem 
prvenstva
Nogometaši Avtobuma so se štirinajst dni pred 
začetkom prvenstva pomerili z ljubljanskim AM 
Cosmosom. Domači gledalci so videli štiri gole, od 
teh tri v domači mreži, četrtega pa je ljubljančanom 
zabil Perica. Kljub zastreljani enajstmetrovki Koče
varjev, domači gledalci nad igro niso bili posebej 
razočarani. Prijateljsko nogometno tekmo so teden 
dni pred začetkom prvenstva odigrali tudi z Stu
diom D. Prvaki po prvem delu so morali priznati 
premoč Avtobumarjev. Žogo sta jim spravila v 
mrežo Jolič in Rajšel, radijci pa v Kočevju niso dali 
nobenega gola. Lep uvod v nadaljevanje prvenstva, 
ki se začne 7. marca.

ANTENSKI SISTEMI

projektiranje • montaža • vzdrževanje 
sestava ■ meritve 

KOČEVAR K.
Strma pot 9 - Dolenja vas 

(061) 864-179

Novoletna ponudba:
Montiramo satelitske sisteme svetovno znanega proizva
jalca PHILIPS ( 100 kanalov, stereo, popolno daljinsko 
vodenje, možnost dodatnega programiranja, antena 85, 
offset...) cena 620 DEM
Ponujamo tudi vrtljive satelitske sisteme za spremljanje 
vseh satelitskih programov (okrog 70)!

# 0
Jurjeviča 51a, 61310 Ribnica 

Telefon/fax: 061/861-493 
Agencija: Gerbičeva 51a 

61111 Ljubljana 
Tel.: 158-315, 161-282 int. 22

Nudimo naslednje izdelke:
- Kleparske gradbene elemente: žlebove, odtočne cevi, 

kljuke... in repromaterial,
- Cu pl. - 0,5, 0,6, 0,8, l,00mm profil 

5x25~5x30 -6x 30 mm,
- Al pločevina 0,7, 0,8, l,00mm Al pl. barvna 0,7 in 0,8mm,
- MS pločevina 0,8, 1,0, 1,5, 2,0, 2,5, 3,0mm,
- MS šipke od 0 3 do 30mm, šestoglato...
- MS cevi od 0 8 do 0 60mm,
- debelina sten 1-1,5... mm, kvaliteta MS 58,63...
Dimenzije, ki niso navedene, in jih nimamo na zalogi, dobavimo 
po naročilu. Kratki dobavni roki!



AVTOMOBILSKA IZLOŽBA AGATON d.o.o. Ribnica
Podružnica Ribnica, Šeškova 42, tel. 861-488, telefax 860-653, odprto od 9. do 13. ure 
in od 15. do 18. ure, sobota od 9. do 12. ure
Na zalogi:
GOLF l,6i GL kat, metalic črn, 3 vrata........................................................................................................ 28.800 DEM
GOLF l,6i GL kat, briljantno rdeč, 5 vrat ................................................................................................... 30.200 DEM
SEAT TOLEDO l,6i CL kat rdeč, 5 vrat ....
SEAT TOLEDO l,9i TD GL, metalic, 5 vrat
OPEL ASTRA l,4i GL kat, 3 vrata ............
OPEL ASTRA l,6i GLS kat, električna antena
OPEL VECTRA l,6i GLS kat......................01
OPEL ASTRA l,6i GLS CARAVAN 
OPEL CALIBRA 2.0i 16V 
SEAT IBIZA 1,2 CLX, brez katalizatorja ...' 
GOLF l,6i KAT GL rdeča barva, 5 vrat
FIAT TIPO 1,6 ie kat ...............................
Hitra dobava:

24.050
27.500
23.357
29.110
32.028
29.804
50.736
15.653
30.200
21.900

DEM
DEM
DEM
DEM
DEM
DEM
DEM
DEM
DEM
DEM

R 5 l,4i, zelena stekla, radio ...16.900 DEM
R CLIO 1,2 IE RN 3 vrata .20.340 DEM
R CLIO 1,2 IE RN 5 vrat .21.541 DEM
R CLIO 1,2 IE RT 3 vrata. 21.698 DEM
R CLIO 1,2 IE RT 5 vrat. 22.899 DEM
R CLIO 1,4 IE RT 3 vrata.......  22.286 DEM
R 19 1,4 IE 5 vrat RN ................24.246 DEM
R 19 1,4 IE 5 vrat RT .................25.701 DEM
R 19 1,8 IE 5 vrat RT .................27.202 DEM

NISSAN PRIMERA LX 1,6 metalic barva ........ 25.578 DEM
NISSAN PRIMERA LX 2,6 metalic barva ........ 28.798 DEM
NISSAN PRIMERA SLX 1,6 metalic barva ...... 27.810 DEM
NISSAN PRIMERA SLX 2,0 navadna barva .... 31.627 DEM
SEAT TOLEDO l,6i CL kar ................................  23.800 DEM
SEAT TOLEDO 1,9 TD GL .............................  26.950 DEM
NISSAN PRIMERA 2,0 LX KAT ........................  29.900 DEM
R CLIO l,2i KAT J ...............................................  18.500 DEM
R 5 l,4i KAT + RADIO........................................  16.900 DEM

Cene so do registracije in so plačljive v tolarski protivrednosti po prodajnem tečaju ljubljanske banke za občane 
na dan plačila.
Če se v času dobave spremeni višina carinskih in davčnih obveznosti, je treba doplačati.
Sprejemamo naročila vse avtomobile iz evropskega in ameriškega tržišča.

MENJALNICA INTERŠAFAR d.o.o.

V ponedeljek, 22. februarja, je v prostorih proda
jalne avtomobilov Agaton na Šeškovi 42 v Ribnici 
(nasproti Zadružnega doma) začela poslovati nova 
menjalnica INTERŠAFAR. Tako kot v njeni poslo
valnici v Kočevju na TZO 68 (nasproti hotela Pu
gled), je odslej mogoče tudi v Ribnici zelo ugodno 
kupovati ali prodajati vse vrste deviz. O konkuren
čnosti ponudbe menjalnice INTERŠAFAR se lahko 
prepričate po tel. 861-488 in 852-301 ali osebno 
vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah pa od 7. do 
13. ure.

#### VENMA
vzdrževanje elektroaparatov Albert Mrak 
Konca vas 8, Stara cerkev, tel. 855-130
SERVIS
oljnih gorilcev, električnega ročnega orodja, 
varilnih aparatov
MONTAŽA
toplotne tehnike in vseh vrst instalacij

POSEBNO UGODNA STORITEV
montaža obnovljenih oljnih gorilcev 
WEISHAUPT, ELKO, ERTLI, HOFMAT..

IZKORISTITE POČITEK ZÄ OGLED DOBREGA FILMA! 
VCK
VIDEO CENTER KOČEVJE 
VELEBLAGOVNICA »NAMA«
(061)852-192
- izposoja video kaset s filmi različnih zvrsti, dokumentarnih 

in poljudno-znanstvenih filmov ter glasbene kasete
- presnemavanje na vaše ali naše kasete
- snemanje z video kamero po naročilu stranke (poroke, 

družinske praznike, pomembne dogodke, prireditve ipd.)
- ostale video usluge
ŠOLARJI IN DJJAKI - POSLUH - IMAMO TUDI IGRALNE 
AVTOMATE Z VIDEO IGRAMI!

Postanite član naše videoteke tudi vi!
SKRBIMO, da se boste prijetno počutili v naši družbi!
Delovni čas: 9—11. in od 14.-19. ure 
sobota: 8.-13. ure



SKB BANKA B.D.
POSLOVNA ENOTA KOČEVJE

ALI JE MOGOČE, DA ŠE NIMATE 
VARNEGA SEFA 
ZA SVOJE PREMOŽENJE?

NUDIMO VAM:
- 100 varnih sefov svetovno znanega proizvajalca BAUER iz Švice,
- varno hrambo vrednostnih papirjev, zlata, pogodb, oporok, 

diplom, umetniških predmetov...
- možen najem od enega tedna dalje,
- lokacija v središču Kočevja,
- dostop ves dan v času poslovanja banke.

Ne čakajte!

TUDI VI BOSTE IMELI VARNO MESTO PRED ROPOM, POŽAROM...

«!
O

S

NAJEMAM SEF V VAŠI BANKI:
Višina Širina Globina Cena letne najemnine

6 cm 30 cm 48 cm 2.760 SIT
9 cm 30 cm 48 cm 3.220 SIT

21 cm 30 cm 48 cm 9.200 SIT
30 cm 30 cm 48 cm 13.800 SIT

Za krajše obdobje cena najema po ceniku

>oo
P3

Ime in priimek:

Ulica, hišna št. in pošta:

Št. osebne izkaznice: .......................................................................................................

Datum: ...............................................................................................................................

Podpis: ...............................................................................................................................
Pogodba o najemu sefa vas bo čakala v SKB BANKI D.D., POSLOVNI ENOTI KOČEVJE, 
TRG ZBORA ODPOSLANCEV 18, tel. 855-222, fax. 853-581



Mercator
Jelka

Priporočamo se za nakup v vseh Mercatorjevih 
trgovinah.
1. posebno ugodne cene
- SLADKOR 50/1
- SLADKOR 10/1
- MOKA tip 50 25/1
- OLJE 12/1
- PRALNI PRAŠEK 3/1

2.900.00 SIT
630.00 SIT
920.00 SIT

1.349.00 SIT
346.00 SIT

2. Gradbeni in instalacijski material po ugodnih cenah. 
Železnina Ribnica tel. 861-006
Železnina Velike Lašče tel. 781-266

3. Ugodni kreditni pogji - tudi za živila
4. Prodamo stanovanje na trgu Velka Vlahoviča cca. 

60 m2.
5. Popusti za upokojence

POZOR!

Zaposlimo glavnega skladiščnika
Pogoji: prodajalec mešane ali živilske stroke - 
moški, zaželjena večletna praksa, poznavanje 
blaga in sklediščnega poslovanja.

Informacije na telefon 862-027 ali 861-041

QOS' kticj

iQjol

I F //992)

Ljubljanska 63, tel 851-370
PREDSTAVLJAMO VAM ZELO 
UGODNO PONUDBO:
- polmontažne sobne kamine raznih velikosti, 

oblik, nians... (v marcu 10% popust, 3 čeki, 
20% popust za gotovinsko plačilo

- peči za centralno kurjavo proizvajalecev ITPP 
Ribnica, TVT Boris Kidrič in Ferotherm Maribor 
(možnost nakupa na 11-mesečno potrošniško 
posojilo)

- široko paleto gradbenega materiala po proizvod
nih cenah (strešniki Bramac, betonske blokete, 
opeka, sobni odprti kamini, betonski mešalec 
LIV, razni fitingi, vodovodne armature itd.)

- radiatorje znane firme DE’LONGHI po tranzitnih 
cenah

- betonske mreže za 10% popustom

PRIPOROČAMO SE ZA NAROČILA

OBVEŠČAMO VSE KUPCE, DA BO OD 11. DO 27. 
MARCA POTEKALA PRODAJNA AKCIJA V VSEH 
NAŠIH ŽIVILSKIH TRGOVINAH

“Ml S *
«.VELEBLAGOVNICA KOČEVJE d

BOGATA PONUDBA 
V MARCU

'• šivalni stroji iz uvoza

• Candy - celoten program

• tekstil in obutev: 
nova, pomladna kolekcija

KDOR IŠČE, TA NAJDE...'

V NAMI

Ml Sl US
VELEBLAGOVNICA KOČEVJE d .

Mercator 
Kmetijsko 
gospodarstvo 
Kočevje d. o. o.

UGODNO!

a) Na FARMI PRAŠIČEV V KLINJI VASI lahko 
vsak petek ob 10.30 po zelo ugodni ceni kupite 
žive prašiče.

TEŽA: od 90 do 130 kg
CENA: samo 178,50 SIT/kg žive teže (vključno 
z davkom)
Možnost nakupa rabljenih elektromotorjev moči 
1,1 KW
CENA: samo 1.000,00 SIT/kg

Dodatne informacije na telefonski 
številki 851-902 in 851-484.

b) NA FARMI MLAKA lahko kupite po zelo ugodni 
ceni
- presejano zemljo za rože, pakirano v vrečah 
po cca 701.
CENA: samo 400,00 SIT/vrečo.
- kompost - 3 leta star v rinfuzi za sadno 
drevje, vinsko trto itd.
CENA: samo 2.000,00 SIT/m3.

Dodatne informacije na telefonski 
številki 851-220.


